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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 
 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 
Eva Öhbom Ekdahl X  Björn Sandström T  
Mats Gerdau X  Petter Larsson T From § 100 
Cathrin Bergenstråhle X  Micael Tyberg -  
Linda Norberg X  Danuta Knapp T  
Ingegerd Thorngren X  Anders Bruhn T  
Tobias Nässén X  Christer Lydig T  
Ylva Sandström -  Henrik Barck -  
Mikael Sandström -  Helene Skantze T  
Lotta Riedel X  Magnus Plathin-Sturaeus T From § 120 
Annika Jung  X From § 100 Johan Hiller N  From § 100 
Magnus Bergman -  Anders Markow N  From § 100 
Eva Närvä Eickenrodt X  Linda Ohlson -  
Lars Berglund X  Gun Lingberth N  From § 100 
Peter Zethreus X  John Wallmark -  
Magnus Wakander X  Monika Segerman N   
Nicole Bistoletti -     
Vilma Mori Aguilar X     
Lars Stenholm X     
Gunilla Elmberg X     
Börje Wessman X     
Ann Hafström X From § 100    
Eric Lindahl X     
Anna Trygg X From § 100    
Rickard Wendt -     
Susann Markow X From § 100    
Pernilla Hsu X From § 100    
Mikael Östlund -     
Lennart Bergh X Tom § 119    
Margareta Hjelmstad X     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  
Stefan Saläng  X  Kurt Björkholm T  
Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  
Monica Brohede Tellström   X  Mohammad Noori -  
Lennart Adell Kind -  Gertrud Lindgren -  
Anne Skoogh X     
Mats Granath X     
Martin Ingels -     
Centerpartiet (C) 
Leif Holmberg -  Mia Wallgren -  
Hans Peters X  Ingmar Sahlgren T  
Kristdemokraterna (KD) 
Jan-Eric Jansson X  Anders Tiger T  
Karin Teljstedt -  Anna-Lena S Helgesson N  From § 100 
Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 
Gunnel Nyman Gräff  X  Shiva Bahrami -  
Josef Tekle X  Lena Rönnerstam T  
Anders Selin X  Pia Ellström T  
Zakia Mirza -  Erik Svanfeldt T   
Mattias Qvarsell X  Anders Nilsson -  
Ingela Birgersson X  CarlMagnus Grenninger -  
Kaj Nyman X     
Pyret Due Hedlund X     
Emil Claesson -     
Tuija Meisaari-Polsa X     
Frida Nordström -     
Miljöpartiet de gröna (MP)  
Sidney Holm X  Kerstin Nöre Söderbaum T  
Brita Ström -  Magnus Söderström T Tom § 124 
Max Jönsson -  Elisabeth Karlsson T From § 125 
Gudrun Hubendick X     
Per Chrisander X     
Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal X  Staffan Waerndt T From § 97 
Mikael Carlsson -  Rahim Jafari N  
Johan Kjellman X     
Vänsterpartiet (V) 
Rolf Wasteson -  Lars Örback T  
Agneta Johansson -  Camilla Carlberg T  
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§ 94 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Eric Lindahl och Christina Ståldal att jämte ordföranden 
justera protokollet. Justeringen äger rum den 24 juni 2013 kl 16.30 i Nacka stadshus, 
entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 95 Dnr KFKS 2013/400-439 

Enkel fråga om Skuruparken 
Enkel fråga till naturreservatsnämndens ordförande från Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Den enkla frågan får ställas. 
 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 

Protokollsanteckning 
Stefan Saläng lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vid behandling av enkel fråga i kommunfullmäktige får enligt kommunallagen bara den 
som ställer frågan och den som svarar delta i överläggningen.  
 
Folkpartiet medverkade aktivt till kommunens beslut år 2011 att göra Skuruparken till 
naturreservat. Beslutet, som överklagades av markägaren och några stugägare, har ännu inte 
vunnit laga kraft. Vi ställer oss kritiska till - och oroas av - utvecklingen i Skuruparken 
under tiden medan överklagandet prövats. Det handlar bl a om nya och avsevärt förlängda 
arrendekontrakt, otillåten byggverksamhet och utannonsering av arrendekontrakt utan 
omnämnande pågående reservatsbildning. 
 
Folkpartiets uppfattning är att det som skett och sker i Skuruparken efter reservatsbeslutet 
är oacceptabelt och helt klart riskerar att försvåra eller rent av  omöjliggöra ett 
förverkligande av naturreservatet. Vi förutsätter därför att kommunen vidtar alla de 
åtgärder som det enligt Miljöbalken och det interimistiska förbudet finns stöd för. ” 
 
- - - - - 
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§ 96 Dnr KFKS 2013/244-811 

Badplats i Fisksätra 
Interpellation den 15 april 2013 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 
 

Protokollsanteckning 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp.  
 
Miljöpartiet tror att marinans nya pir kan bli attraktiv besökspunkt för lokalsamhället i 
Fisksätra, men vill se en minskning både i antal och utbredning av marinans båtplatser. Den 
nya piren och brygganläggningen får inte heller försämra möjligheterna för Badholmen som 
rekreationsområde. Miljöpartiet anser att en garanti för att badet ska kunna vara kvar är en 
förutsättning för utvidgningen av marinan, inte en ”utgångspunkt” som det står skrivet i 
interpellationssvaret. Vi är oroade över vilka miljökonsekvenser det kan få när bottenslam 
rivs upp under arbetet i vattenområdet och på de effekter en kraftigt utökad båttrafik ger. 
När ärendet behandlades i fullmäktige tidigare försökte vi förgäves få det återremitterat för 
en komplettering av underlaget med en miljökonsekvensbeskrivning och en ekonomisk 
riskbedömning. Eftersom det inte gick får vi nu hoppas på att miljön klarar sig och att den 
ekonomiska kalkylen inte spräcks, allt enligt ’Nackamodellen’ ”. 
 
- - - - - 
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§ 97 Dnr KFKS 2013/241-456 

Återbruksbod vid Österviks återvinningscentral 
Interpellation den 15 april 2013 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 98 Dnr KFKS 2013/242-303 

Kommunalt vatten och avlopp på Älgö, etapp 1 
Interpellation den 15 april 2013 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 
 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 

Protokollsanteckning 
Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 
 
Protokollsanteckning, bilaga. 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Med en föreslagen höjning för år 2013 på 15%, för 2014 på 30% och för 2015 på 30% 
kan man undra hur Nacka kommun fram till nu har skött sina VA-ledningar och 
anslutningar. Man kan undra hur dessa chockhöjningar på sammanlagt 75% under 3 år 
kommer att slå på de stackars fastighetsägare som till detta också får betala skyhöga 
gatuavgifter. Målet verkar bestå av:  utrensning av ekonomiskt svaga i villaområden, 
behållande av en relativt låg skattnivå på bekostnad av straffskatten gatukostnader. 
Nackalistan vill att VA-avgifterna underställs en närmare granskning i alla dess delar för att 
se vad det är som uppenbarligen har gått helt fel under en rad av år. Svaret på interpellation 
var undermåligt eftersom de konkreta frågorna inte besvarades i 6 av 9 frågor. Det säger en 
del om de tveksamheter på vilket en del projekteringar genomförs i Nacka.” 
- - - - - 
 
  



 15  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 99 Dnr KFKS 2013/243-759 

Skyddade boenden i Nacka 
Interpellation den 15 april 2013 av Gunnel Nyman Gräff, Kam Nyman, Ingela Birgersson 
och Tuija Meisaari-Polsa (S) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar  
 
- - - - - 
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§ 100 

Information från revisorerna 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar informationen till protokollet. 
 

Ärendet 
Birger Berggren, en av de av kommunfullmäktige valda revisorerna, informerade om 
revisorernas arbete och uppdrag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige noterade informationen till protokollet. 
 
- - - - - 
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§ 101 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny nämndeman (M) för tiden intill utgången av 
2014 efter Yvonne Svengard som entledigats 

Beslut 
Till ny nämndeman väljs Filip Wiljander, Skogalundsklippan 16, 131 39 NACKA. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige 15 april 2013 § 66 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 102 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny nämndeman (S) för tiden intill utgången av 
2014 efter Hadia Mian som entledigats 

Beslut 
Till ny nämndeman väljs Salma Trosell, Fisknätsgatan 34, 133 43 SALTSJÖBADEN. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige 15 april 2013 § 67 
Ärendet bordlades. 
 
 
- - - - - 
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§ 103 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 
i utbildningsnämnden från Karin Wallensteen samt val 
av ny ledamot för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Karin Wallensteens begäran om entledigande. 
 
Som ny ledamot i utbildningsnämnden väljs nuvarande Moa Bergqvist, Junkervägen 14, 
132 45 SALTSJÖ-BOO. 
 
Som ny ersättare väljs Kenneth Rehbinder Örnstigen 59, 138 36 ÄLTA. 
 
- - - - - 
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§ 104 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 
i Nacka Energi AB från Khashayar Farmanbar samt val 
av ny ledamot till och med ordinarie bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Khashayar Farmanbars begäran om entledigande. 
 
Som ny ledamot i väljs Erik Svanfeldt, Skyttevägen 18 F, 133 36 SALTSJÖBADEN. 
 
- - - - - 
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§ 105 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som 2:e vice 
ordförande (S) i Nacka Energi AB från Khashayar 
Farmanbar samt val av ny 2:e vice ordförande till och 
med ordinarie bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Khashayar Farmanbars begäran om entledigande. 
 
Som ny 2:e vice ordförande väljs Birgitta Norström, Erstaviksvägen 68, 138 36 ÄLTA. 
 
- - - - - 
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§ 106 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 
i Nacka Energi Försäljnings AB från Khashayar 
Farmanbar samt val av ny ledamot till och med 
ordinarie bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Khashayar Farmanbars begäran om entledigande. 
 
Som ny ledamot väljs Erik Svanfeldt, Skyttevägen 18 F, 133 36 SALTSJÖBADEN. 
 
- - - - - 
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§ 107 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som 2:e vice 
ordförande (S) i Nacka Energi Försäljnings AB från 
Khashayar Farmanbar samt val av ny 2:e vice ordförande 
till och med ordinarie bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Khashayar Farmanbars begäran om entledigande. 
 
Som ny 2:e vice ordförande väljs Birgitta Norström, Erstaviksvägen 68, 138 36 ÄLTA. 
 
- - - - - 
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§ 108 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av ny nämndeman (FP) för tiden intill utgången av 
2014 efter Mats Furbacken som entledigats 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 
- - - - - 
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§ 109 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(FP) i valnämnden från Eva Bosved samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 110 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (S) 
i Nacka Stadshus AB från Carl-Magnus Grenninger samt 
val av ny ledamot till och med ordinarie bolagsstämma 
2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Carl-Magnus Grenningers begäran om entledigande. 
 
Som ny ledamot Nacka Stadshus AB väljs Khashayar Farmanbar. 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 111 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som 2:e vice 
ordförande (S) i Nacka Stadshus AB från Majvie Swärd 
samt val av ny 2:e vice ordförande till och med ordinarie 
bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Majvie Swärds begäran om entledigande. 
 
Som ny 2:e vice ordförande i Nacka Stadshus AB väljs Khashayar Farmanbar. 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 112 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(S) i kommunfullmäktige från Shiva Bahrami 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Shiva Bahrami begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 113 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(KD) i kommunfullmäktige från Karin Teljstedt från och 
med den 1 augusti 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Karin Teljstedts begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 114 Dnr KFKS 2010/5230-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(KD) i fritidsnämnden från Karin Teljstedt från och med 
den 1 augusti samt val av ny ledamot för tiden intill 
utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 115 Dnr KFKS 2010/5230-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som 1:e vice 
ordförande (KD) i fritidsnämnden från Karin Teljstedt 
från och med den1 augusti samt val av ny 1:e vice 
ordförande för tiden intill utgången av 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Val ny 1:e vice ordförande bordläggs. 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
 
- - - - - 
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§ 116 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
Saltsjö Pir AB från Lena Dahlstedt samt nominering av 
ny ledamot till och med ordinarie bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar Lena Dahlstedt begäran om entledigande. 
 
Som ny ledamot i Saltsjö Pir AB nomineras Mats Bohman. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 117 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Saltsjö Pir AB från David Högberg samt nominering av 
ny ersättare till och med ordinarie bolagsstämma 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 
 
Kommunfullmäktige beviljar David Högbergs begäran om entledigande. 
 
Som ny ersättare i Saltsjö Pir AB nomineras Malin Westerback. 
 

Notering 
Samtliga beslut i ärendet var eniga. 
 
- - - - - 
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§ 118 Dnr KFKS 2012/156-040 

Tertialbokslut 1 2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer tertialbokslut 1 2013. 
 

Ärendet 
Detta ärende innehåller en redovisning av insatta resurser och verksamhetsresultat för 
tertial 1 2013 och en årsprognos för helåret 2013. Läget för verksamhetsresultaten bedöms 
vara bra. Kommunen har exempelvis utsetts till en av de allra bästa skolkommunerna och 
även en av de allra bästa näringslivskommunerna i landet. 
 
Sammantaget är läget bra för sju av kommunens åtta övergripande mål. Uppfyllelsen av 
målet kommunal ekonomi i balans har fortfarande brister på grund av underskott i en del 
verksamheter. Prognosen för balanskravsresultatet är 82 miljoner kronor, vilket är cirka 11 
miljoner kronor bättre än budget. Förbättringen jämfört med budget beror på förbättrat 
skatte- och finansnetto.. Årets resultat prognostiseras till 28,5 miljoner kronor, vilket är 43 
miljoner kronor sämre än budget. Försämringen beror på att Sveriges Kommuner och 
Landsting beslutat att sänka diskonteringsräntan som pensionsskulden beräknas på, vilket 
innebär en ökning av pensionsskulden på 57 miljoner kronor.  
 
Läget för insatta resurser bedöms ha brister trots en förbättrad prognos för 
balanskravsresultatet. Det beror på att den sammantagna prognosen för nämnder och 
produktionsverksamheter avviker negativt med 10 miljoner kronor mot budget. Det beror 
också på att uppsatta finansiella mål för kommunen inte nås; årsprognosen för 
nettokostnadsandelen är förbättrad men målnivån nås inte och vidare ligger 
självfinansieringsgraden under målnivån. Prognosen för låneskulden är 2,1 miljarder 
kronor, vilket är under det beslutade lånetaket på 2,5 miljarder kronor. Skattenettot är 14 
miljoner kronor bättre än budget och finansnettot 17 miljoner kronor bättre än budget.  
 
Sjukfrånvaron bland de anställda har ökat något jämfört med motsvarande period 
föregående år och ligger nu på 6,0 procent. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 138 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 juni 2013 
Bokslut för tertial 1 2013 för Verksamheten sociala stödresurser 
Bokslut för tertial 1 2013 för Förskola, fritid och skola 
Skuldrapport för tertial 1 2013 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 138 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa tertialbokslut 1 2013. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Hans Peters, bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande. 
 
”En viss förbättring av rutiner, bestämmelser, lagar och demokratisk granskning är 
skönjbar. Fortfarande förekommer dock alltför många projekt där överskridanden verkar 
vara mer regel än undantag. Något som revisorerna under en lång tid har påpekat liksom 
Nackalistan . Projekt som Nackalistan vill ändra eller inte ha är följande: ingen 
Kvarnholmsbro, ett stopp av projektet Hamn med ekonomisk och miljömässig 
konsekvensanalys, upprustning av idrottsplatser, - anläggningar och parklekar m.m. Inget 
byggande av bostäder vid den tidigare Marinan i Saltsjö-Duvnäs, satsning på Saltsjöbanan 
(Nackalistan drev denna fråga aktivt under en rad av år tillsammans med invånare tills 
slutligen landstinget/SL och moderaterna i Nacka ändrade sig) och byggande av en 
musikpaviljong i Boo. Vi saknar seriösa satsningar på badhus i Boo och start för 
centrumbebyggelse. Vi saknar också ett initiativ gentemot Trafikverket för att minska buller 
längs Värmdöleden. Trafikverket är juridiskt och ekonomiskt ansvariga för de 
miljöproblem som uppstår längs deras vägar. Nackalistans förslag till besparingar av 
Saltsjöbanan istället för en tvärspårväg, icke byggande av Danvikslösen och 
Kvarnholmsbron, att Trafikverket betalar för sina satsningar istället för personlig betalning 
av Nackas invånare, sparar en mycket stor summa pengar som istället kunde betala för de 
satsningar som vi anser behövs. Kostnader för exploateringar i förnyelseområden ska ligga 
på allmän skatt och inte betalning av enskilda, som i de flesta andra kommuner i landet. En 
minskad exploatering till hälften i dessa områden skulle minska den avgift som kommunen 
nu tänker betala. Nackalistan ser gärna exploatering i centrala lägen och byggande av främst 
hyresrätter. 
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Bristen på underhåll av fritidsanläggningar, offentliga byggnader i allmänhet och VA-
anläggningar innebär en kapitalförstöring av stora mått och ett uppskjutande av kostnader 
på framtida skattebetalare. Kostnaderna blir då dyrare eftersom förstörelse och belastning 
har accelererat. En politik som inte Nackalistan stödjer och främjas av det hyressystem som 
finns i Nacka. Fler skattebetalare ska flytta till Nacka men kommunens vilja att investera i 
nivå med det är minskad.” 
 
Lars Örback lät anteckna följande. 
 
”V anser att de styrande i kommunen låter låneskulden öka ohämmat. Nu är den på 2,1 
miljard med en bråkdel för bara några år sedan. Man vill hålla nere skatten för att bejaka 
sina väljare men detta drabbar de unga i framtiden. Även nu ser vi ekonomiska risker med 
egna projekt som HAMN och Kvarnholmsbron. 
 
Sjukfrånvaron ökar bland  de kommunanställda och bland de med längst sjukskrivning är 9 
av 10 kvinnor. För knappa resurser ger stor press. 
 
De kommunalt driva enheterna går ofta back på grund av allt för höga krav till det 
kommungemensamma i jämförelse med motsvarande kostnader för de privata. Överdriven 
momskompensation för de privata spär på ojämlikheten mellan de olika 
upplåtelseformerna. Hyrorna är olika för skolorna och dessa får betala väldigt olika stor del 
av skolpengen tillbaka till fastighetskontoret. Stavsborgsskolan till exempel har drabbats 
hårt och man skriver felaktigt att den har en för hög lärarbesättning vilket inte är skälet till 
den dålig ekonomin.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Nacka växer och investeringsnivån kommer att vara fortsatt hög under de kommande 
åren. Det strategiska målet ekonomi i balans har stora brister och kommunens 
skuldsättning ökar dramatiskt. För att inte vältra över en allt större skuldbörda på 
kommande generationer måste kommunen växa av egen kraft och inte på kredit som i dag. 
De senaste tio åren har vi bara finansierat 38 % av alla investeringar med skattemedel. 
Resten har vi lånat på banken eller fått in genom att sälja ut Nackabornas gemensamma 
tillgångar. Tyvärr planerar kommunen att fortsätta med samma lånekarusell ett par år till för 
att först år 2016 börja betala av på gamla skulder. Miljöpartiet anser att det gått för långt 
och att vi inte kan vänta ”ett par år till”. Vi måste ta tag i detta NU, helst i förrgår. 
Miljöpartiet vill att vi ska ha ett kommunalt överskottsmål och förutom att finansiera alla 
investeringar till 100 % med skattemedel, också sätta av 1 % av skatteintäkterna till att 
betala av kommunens skulder. Kommunens skulder består i dag tyvärr inte bara av 
banklån, vi har också stora skulder i form av eftersatt underhåll. Blir inte 
skattefinansieringsgraden vid investeringar högre vältrar vi över en allt större skuldbörda på 
våra barn och barnbarn.” 
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Mattias Qvarsell lät anteckna följande. 
 
”Kommunens långsiktiga ekonomi är fortsatt väldigt ansträngt vilket oroar oss 
socialdemokrater. Den moderata hanteringen av ekonomin har haft stora brister och vi såg 
toppen på detta isberg bl.a. i samband med stadshusbygget. 
 
Ett av de områden som betalar priset för denna misskötsel är skolan. Vi socialdemokrater 
är stolta över Nackas skolor som placerar sig på fjärde plats i resultaten för nationella prov. 
Dock känner vi oss oroade över att Nacka är en av de kommuner där segregationen växer 
snabbast inte minst i skolan, vilket påpekar också av skolinspektionen. 
 
Vi ser också att den tillfälliga förbärringen i resultatet till viss del beror på att moderaterna 
rullar över kostnaderna för den ekonomiska misskötseln på eleverna i kommunen med bl.a. 
chockhöjda hyror. Det är oroande att utformningen av skolchecken och hanteringen av 
hyrorna skapar en ojust situation och snedvrider konkurrensen. 
 
Vi ser en tydlig tendens i det moderata sättet att styra. Politisk dogm går före pragmatism. 
Dyra, kostnadsdrivande förslag tar plats istället för ansvar för Nackabornas pengar och 
kvaliteten i välfärden. Det är glädjande att resultatet ser tillfälligt bra ut, men det är ojust att 
offra den unga generationen som får bära kostnaderna.” 
 
 
 
- - - - - 
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§ 119 Dnr KFKS 2013/286-040 

Exploateringsredovisning T1 2013 - beslut om ny budget 
för 13 stadsbyggnadsprojekt 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och beviljar investeringsmedel med 
ytterligare 81 mkr enligt redovisade revideringar. 
 
Kommunfullmäktige noterar övriga justeringar i exploateringsbudgeten. 
 

Ärendet 
Exploateringsverksamheten omfattar 150 stadsbyggnadsprojekt som ska ge förutsättningar 
för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. Nya projekt tillkommer när positivt 
planbesked har lämnats av miljö- och stadsbyggnadsnämnden. I år väntas ca 13 projekt 
avslutas. Sammantaget beslutar kommunfullmäktige om budgetändringar som gör att 
nettokostnaden ökar med 81 mkr. Budgetförändringen berör främst projekten Tvärbanan, 
Område W och Lännbohöjden med nettoförändringar på -45 mkr, -15,9 mkr och -9 mkr. 
Budgetförändringar på 300 tkr till 4 mkr plus eller minus beslutas i ytterligare 11 projekt. 
Utöver detta sker smärre justeringar i ett antal projekt. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 139 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 10 maj 2013, rev den maj 2014  
Bilaga 1, Projekttabell, alla projekt, rev 
Bilaga 2, Projekttabell, projekt med ny budget, rev 
Bilaga 3, Projektbeskrivning för projekt med ny budget, rev 
Bilaga 4, Projektlista 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 139 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och beviljar investeringsmedel med 
ytterligare 81 mkr enligt redovisade revideringar. 
Kommunfullmäktige noterar övriga justeringar i exploateringsbudgeten. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Anders Tiger, bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Stefan Saläng yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med undantag för förslaget 
avseende Morningside Marina (projekt 9535). I detta yrkande instämde Hans Peters, 
Christina Ståldal, Gudrun Hubendick, Kerstin Nöre Söderbaum, och Per Chrisander. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Stefan Salängs yrkande och 
fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 42 röster för Mats Gerdaus yrkande och 19 röster för Stefan Salängs 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Mats Gerdaus yrkande.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 
 

Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Exploateringsredovisningen omfattar 2,8 miljarder kronor i 150 olika projekt. Kommunen 
får in knappt 2 miljarder kronor av dem som bygger. Vi tycker att det är rimligt att de som 
vill bygga nytt därmed skapar och får nya värden också är med och bidrar till de kostnader 
som de förorsakar i form av vägar etc. Därför arbetar kommunen sedan länge med 
gatukostnader i förnyelseområdena och exploateringsavtal i nybyggnadsområden.  
  
Det finns partier som säger att de inte vill ta ut gatukostnader, vilket naturligtvis är en helt 
legitim ståndpunkt. Eftersom det är i just föreliggande exploateringsbudget som både 
intäkter och kostnader avgörs, så efterlyste vi idag konkreta och finansierade förslag på hur 
det skulle gå till att ta bort gatukostnaderna. Inga sådana förslag redovisades 
överhuvudtaget. Kommunfullmäktige var helt enigt när det gäller gatukostnaderna. Vi 
menar att det är ett odemokratiskt och ansvarslöst sätt att driva politik på, att säga en sak 
till väljarna men inte lägga sådana förslag när man fattar beslut. Alla vet ju att ett 
borttagande av gatukostnaderna skulle kosta hundratals miljoner kronor och måste 
finansieras antingen genom chockhöjd kommunalskatt eller bortprioritering av pengar till 
skolan, äldreomsorgen och biblioteken.” 
 
Stefan Saläng lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Folkpartiet anser att Morningside Marina (projekt 9535) ska utgå som 
exploateringsprojekt av bl a följande skäl: 
1) Bortfallet av uppåt ett 30-tal arbetsplatser och den osäkra framtiden för befintliga företag 
och tillgången till maritim service 
2) Bullerfrågan och trafikhuvudmannens (SLs) tydliga varningar för förlängda restider på 
Saltsjöbanan  
3) Massiv kritik från Fastighetsägarföreningen i Saltsjö-Duvnäs och boende i närområdet 
4) Dålig överensstämmelse med den nya översiktsplanens intentioner om hållbar 
stadsutveckling 
5) Exploateringsunderskottet för kommunen.”  
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Exploateringsredovisningen grundar sig på den av Alliansen beslutade budgeten. I 
Miljöpartiets budgetförslag som avslogs var det flera stora exploateringar som inte fanns 
med och som vi i olika sammanhang har yrkat avslag på av ekologiska, ekonomiska och 
sociala hållbarhetsskäl. Till dessa hör bl.a. Kvarnholmsförbindelsen, Österleden och 
Morningside Marina.” 
 
Christina Ståldal  lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”En viss förbättring av rutiner, bestämmelser, lagar och demokratisk granskning är 
skönjbar. Fortfarande förekommer dock alltför många projekt där överskridanden verkar 
vara mer regel än undantag. Något som revisorerna under en lång tid har påpekat liksom 
Nackalistan . Projekt som Nackalistan vill ändra eller inte ha är följande: ingen 
Kvarnholmsbro, ett stopp av projektet Hamn med ekonomisk och miljömässig 
konsekvensanalys, upprustning av idrottsplatser, - anläggningar och parklekar m.m. Inget 
byggande av bostäder vid den tidigare Marinan i Saltsjö-Duvnäs, satsning på Saltsjöbanan 
(Nackalistan drev denna fråga aktivt under en rad av år tillsammans med invånare tills 
slutligen landstinget/SL och moderaterna i Nacka ändrade sig) och byggande av en 
musikpaviljong i Boo. Vi saknar seriösa satsningar på badhus i Boo och start för 
centrumbebyggelse. Vi saknar också ett initiativ gentemot Trafikverket för att minska buller 
längs Värmdöleden. Trafikverket är juridiskt och ekonomiskt ansvariga för de 
miljöproblem som uppstår längs deras vägar. Nackalistans förslag till besparingar av 
Saltsjöbanan istället för en tvärspårväg, icke byggande av Danvikslösen och 
Kvarnholmsbron, att Trafikverket betalar för sina satsningar istället för personlig betalning 
av Nackas invånare, sparar en mycket stor summa pengar som istället kunde betala för de 
satsningar som vi anser behövs. Kostnader för exploateringar i förnyelseområden ska ligga 
på allmän skatt och inte betalning av enskilda, som i de flesta andra kommuner i landet. En 
minskad exploatering till hälften i dessa områden skulle minska den avgift som kommunen 
nu tänker betala. Nackalistan ser gärna exploatering i centrala lägen och byggande av främst 
hyresrätter.  
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Bristen på underhåll av fritidsanläggningar, offentliga byggnader i allmänhet och VA-
anläggningar innebär en kapitalförstöring av stora mått och ett uppskjutande av kostnader 
på framtida skattebetalare. Kostnaderna blir då dyrare eftersom förstörelse och belastning 
har accelererat. En politik som inte Nackalistan stödjer och främjas av det hyressystem som 
finns i Nacka. Fler skattebetalare ska flytta till Nacka men kommunens vilja att investera i 
nivå med det är minskad.” 
 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vid redovisningen av förra Tertialrapporten skänkte vi socialdemokrater en bok i 
ekonomistyrning till den moderata ledningen. Det är med viss besvikelse vi ser att 
lärdomarna från boken fortfarande inte implementeras i kommunens hantering av 
skattebetalarnas pengar. 
 
Fortfarande ser vi att utöver en budget som redan reviderats upp flera gånger är det 
återigen en fördyring på 80 miljoner kronor som drabbar skattebetalarna.” 
 
- - - - - 
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§ 120 Dnr KFKS 2012/156-040 

Investeringsbeslut och -sammanställning tertial 1 år 
2013 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel enligt följande och noterar 
investeringssammanställningarna enligt tabell 1-5 till kommunstyrelsens reviderade förslag.  
 
Nya projekt 
Investeringar kommunstyrelsen /bygg- och lokalenheterna 

 
Nya projekt 
Kommunstyrelsen/IT-enheten  

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift 
tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Nytt datanätverk re   -3 000 -3 000 -290  -200 

Totalt stadsledningskontoret/IT enheten           -3 000 -3 000 0 0 
 
Nya projekt 
Teknisk nämnden/gata, trafik & park 

Projektbenämning 

Typ av 
investeri

ng 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift tkr 

(-) 

Förkalkyl 
Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift 
tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

 Kvarnholmen skola 
utredning 

NY   
-5 000  -5 000  

   Igelboda utökning skola, 
förstudie 

NY   
-450 -450 

  Nacka Konferens 
verksamhetsanp 

RA   
-1 045 -1 045 -123 

 Nacka gymn lastkaj 
arbetsmiljö 

NY   
-1 550 -1 550 -182 

 Skutviken byggnation varv NY   -22 000 -22 000 -1 480 
 Totalt investeringar i bygg- 

och lokalenheten 
   

-30 045 -30 045 -1 785 
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Orminge trafikplats norra 
rampanslutningen, förstudie     -400 -400 -32  0  

Investering infartsparkering Ångbåtsvägen      -300 -300 -29  0  

Totalt tekniska nämnden/gata, trafik & 
park     -700 -700  -61  0 

 
Nya projekt  
Tekniska nämnden/Va-verket 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalky
l Utgift 
tkr (-) 

Förkalky
l Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Dagvattenledning Saltängen     -3 500 -3 500 -210  0  

Totalt tekniska nämnden/ VA- verket      -3 500 -3 500  -210  0 

Förändring/återlämning av tidigare beslutade projekt 
Bygg- och lokalenheten 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Musikpaviljong Orminge 
NY -3 700   3 700 3 700 0 

    

Ekens (tidigare 
Blomsterv.)fsk 

NY -19 900   19 900 19 900 0     

Klimatinv solkraft/elpaneler NY -10 000   10 000 10 000 0     
Nacka Gymnasium Ny 
plattform 

NY -330   330 330 0 
    

Totalt bygg- och 
lokalenheten       33 930 33 930 0     
 

Förändring av tidigare beslutade projekt 
Tekniska nämnden/gata, /trafik & park 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 
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Storkällans kyrkogård 
upprustning av cykelstråk 

  
-250 

  
-550 -550 -800 

 
 -64 

 
0  

Totalt tekniska 
nämnden/gata, trafik & 
park       - 550 - 550 - 800  -64  0 

Förändring/återlämning av tidigare beslutade projekt 
Tekniska nämnden/gata, trafik & park 

Projektbenämning 

Typ av 
investeri

ng 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Fisksätra målbild   -4 000   4 000 4 000 0     
Totalt tekniska 
nämnden/gata, trafik & park       4 000 4 000 0     

Förändring av tidigare beslutade projekt 
Tekniska nämnden/Va-verket 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Moranverket    -11 200   -5 000 -5 000 16 200     
Totalt tekniska nämnden 
VA- verket       -5 000 -5 000 -16 200     
 

Förändring av tidigare beslutade projekt 
Tekniska nämnden/Avfallsverket 

Projektbenämning 

Typ av 
investeri

ng 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltj
änst tkr 

Årlig 
driftkostna

d tkr 

Investering ÅVC   -12 900   -16 000 -16 000 -28 900  -2200  -3000 
Totalt tekniska nämnden 
avfallsverket       -16 000 -16 000 -28 900  -2200  -3000 
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Förändring av tidigare beslutade projekt 
Fritidsnämnden 

Projektbenämning 
Typ av 
investering 

Beslutad 
Netto 
tkr 

Förslag 
Nytt 
Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 
Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 
Beslut 
Netto 
tkr 

Total Ny 
Projektram 
tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 
tkr 

Årlig 
driftkostnad 
tkr 

Kampsportlokal  Re -6 000   -1 000 -1 000 -7 000 -560 -800 

Breddning av Nacka 
Bollhall Re -12 000   -3 000 -3 000 -15 000 -1 200   

Duvnäs utskog lekpark Re -3 000   -1 000 -1 000 -4 000 -387   

Totalt fritidsnämnden       -5 000 -5 000 -26 000 -2 147 -800 
 

Ärendet  
Kommunens totala prognos för investeringar omsluter 1 315 miljoner kronor för åren 
2013-2016 (exklusive exploatering). Inklusive exploatering blir prognosen 2 145 miljoner.  
Ärendet omfattar nya investeringsbeslut för 37,7 miljoner kronor varav inom 
fastighetsområdet 30,5 miljoner kronor (kommunstyrelen), tekniska nämnden, 4,2 miljoner 
kronor och andra investeringar inom kommunstyrelsens ansvarsområde, 3,0 miljoner 
kronor. 26,6 miljoner kronor avser nya medel i redan beslutade projekt. 
 

Handlingar i ärendet 

Investeringssammanställning kommunen totalt 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 17 maj 2013, rev den 21 maj 2013 

Tekniska nämnden  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 maj 2013, rev med bilagor 

Fritidsnämnden 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 maj 2013 med bilagor 

Förbättrad kapacitet, säkerhet och tillgänglighet i datanätverk 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 mars 2013, rev den 22 maj 2013 
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Investerings- och inriktningsbeslut för upprustning av Skutviken  
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 april 2013 med bilagor 

Investeringsbeslut förstudie Igelboda skola F-9 och förskola 
Byggenhetens tjänsteskrivelse den 2 maj 2013 med bilaga 

Investeringsbeslut effektivisering av Nacka musikskolas lokaler i Nacka musik- 
och konferenscentrum 
Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 2 maj 2013 med bilagor 

Investeringsbeslut arbetsmiljöåtgärder lastkajen Nacka gymnasium 
Lokalenhetens tjänsteskrivelse den 19 april 2013 med bilagor 

Investeringssammanställning för fastighetsprocessen tertial 1 2013 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 maj 2013, rev 13 maj 2013 

Kostnader för utredning för upphandling av ny skola på Kvarnholmen 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2013 § 124 
Byggenhetens tjänsteskrivelse den 4 april 2013 med bilagor 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 140 
Kommunstyrelsen beslutade att återremittera projektet Rondell vid Ekstubben till tekniska 
nämnden för att pröva möjligheten att åstadkomma en mer trafiksäker lösning än idag, fast 
till lägre kostnader. 
 
Kommunstyrelsen beslutade för egen del följande. 
Förstudie Ormingeavfarten  
Förstudien bör belysa trafiksituationen i ett större sammanhang, där även eventuell 
bebyggelse på området direkt nordost om påfarten inkluderas. 
Solpaneler  
De 10 Mkr som tidigare reserverats för investeringar i solpaneler ska kvarstå. 
Fastighetsdirektören får i uppdrag att till stadsutvecklingsutskottet redovisa erfarenheterna 
av solpaneler i kommunen vad gäller ekonomi och funktionalitet, t ex på Älta skola. 
Återvinningscentral i Östervik 
Tekniska nämnden får i uppdrag att i den vidare projekteringen försöka sänka kostnaderna 
för tillbyggnaden av återvinningscentralen i Östervik. 
 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige bevilja investeringsmedel enligt följande 
och notera investeringssammanställningarna enligt tabell 1-5 i stadsledningskontorets 
reviderade förslag, daterat den 5 juni 2013.  
 
Nya projekt 
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Investeringar kommunstyrelsen/bygg- och lokalenheterna 

 
Nya projekt 
Kommunstyrelsen/IT  

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift 
tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Nytt datanätverk re   -3 000 -3 000 -290  -200 

Totalt stadsledningskontoret/IT enheten           -3 000 -3 000 0 0 
 
Nya projekt 
Teknisk nämnden/gata, trafik & park 

Projektbenämning 

Typ av 
investeri

ng 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift tkr 

(-) 

Förkalkyl 
Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Orminge trafikplats norra 
rampanslutningen, förstudie     -400 -400 -32  0  

Investering infartsparkering Ångbåtsvägen      -300 -300 -29  0  

Totalt tekniska nämnden/gata, trafik & 
park     -700 -700  -61  0 

 
Nya projekt  
Tekniska nämnden/Va-verket 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalky
l Utgift 
tkr (-) 

Förkalky
l Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Dagvattenledning Saltängen     -3 500 -3 500 -210  0  

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift 
tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

 Kvarnholmen skola 
utredning 

NY   
-5 000  -5 000  

   Igelboda utökning skola, 
förstudie 

NY   
-450 -450 

  Nacka Konferens 
verksamhetsanp 

RA   
-1 045 -1 045 -123 

 Nacka gymn lastkaj 
arbetsmiljö 

NY   
-1 550 -1 550 -182 

 Skutviken byggnation varv NY   -22 000 -22 000 -1 480 
 Totalt investeringar i bygg- 

och lokalenheterna 
   

-30 045 -30 045 -1 785 
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Totalt tekniska nämnden/ VA- verket      -3 500 -3 500  -210  0 

Förändring/återlämning av tidigare beslutade projekt 
Kommunstyrelsen/ Bygg- och lokalenheterna 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Musikpaviljong Orminge 
NY -3 700   3 700 3 700 0 

    

Ekens (tidigare 
Blomsterv.)fsk 

NY -19 900   19 900 19 900 0     

Klimatinv solkraft/elpaneler NY -10 000   10 000 10 000 0     
Nacka Gymnasium Ny 
plattform 

NY -330   330 330 0 
    

Totalt bygg- och 
lokalenheten       33 930 33 930 0     
 

Förändring av tidigare beslutade projekt 
Tekniska nämnden/gata, /trafik & park 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Storkällans kyrkogård 
upprustning av cykelstråk 

  
-250 

  
-550 -550 -800 

 
 -64 

 
0  

Totalt tekniska 
nämnden/gata, trafik & 
park       - 550 - 550 - 800  -64  0 

Förändring/återlämning av tidigare beslutade projekt 
Tekniska nämnden/gata, trafik & park 

Projektbenämning 

Typ av 
investeri

ng 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 
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Fisksätra målbild   -4 000   4 000 4 000 0     
Totalt tekniska 
nämnden/gata, trafik & park       4 000 4 000 0     

Förändring av tidigare beslutade projekt 
Tekniska nämnden/Va-verket 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Moranverket    -11 200   -5 000 -5 000 16 200     
Totalt tekniska nämnden 
VA- verket       -5 000 -5 000 -16 200     
 

Förändring av tidigare beslutade projekt 
Tekniska nämnden/Avfallsverket 

Projektbenämning 

Typ av 
investeri

ng 

Beslutad 
Netto 

tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltj
änst tkr 

Årlig 
driftkostna

d tkr 

Investering ÅVC   -12 900   -16 000 -16 000 -28 900  -2200  -3000 
Totalt tekniska nämnden 
avfallsverket       -16 000 -16 000 -28 900  -2200  -3000 

Förändring av tidigare beslutade projekt 
Fritidsnämnden 

Projektbenämn.ing 
Typ av 
investering 

Beslutad 
Netto 
tkr 

Förslag 
Nytt 
Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 
Beslut 
Utgift 
tkr (-) 

Förslag 
Nytt 
Beslut 
Netto 
tkr 

Total Ny 
Projektram 
tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 
tkr 

Årlig 
driftkostnad 
tkr 

Kampsportlokal  Re -6 000   -1 000 -1 000 -7 000 -560 -800 

Breddning av Nacka 
Bollhall Re -12 000   -3 000 -3 000 -15 000 -1 200   

Duvnäs utskog lekpark Re -3 000   -1 000 -1 000 -4 000 -387   

Totalt fritidsnämnden       -5 000 -5 000 -26 000 -2 147 -800 



 50  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Kurt Björkholm yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med undantag för projektet 
Skutviken under kommunstyrelsens investeringar. I detta yrkande instämde Hans Peters, 
och Gudrun Hubendick. 
 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Johan Kjellman, att investeringsmedel under 
kommunstyrelsen för musikpaviljong med 3,7 miljoner kronor inte skulle tas bort. Mats 
Gerdau yrkade avslag på detta yrkande.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade först i enlighet med Mats Gerdaus yrkande avseende 
samtliga delar av kommunstyrelsens förslag utom projektet Skutviken och medel för 
musikpaviljong.  
 
Ordföranden ställde därefter proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Kurt Björkholms 
yrkande avseende projektet Skutviken och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 44 röster för Mats Gerdaus 
yrkande och 16 röster för Kurt Björkholms yrkande. Kommunfullmäktige hade således 
beslutat i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 1 ledamot avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 1 
 
Ordföranden ställde slutligen proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Jan-Eric Janssons 
yrkande avseende medel för musikpaviljong och fann att Mats Gerdaus yrkande hade 
bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster för Mats 
Gerdaus yrkande och 23 röster för Jan-Eric Janssons yrkande. Kommunfullmäktige hade 
således beslutat i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 1 ledamot avstod. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 2 
 

Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
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”I investeringssammanställningen är nu 3,7 miljoner bortplockade helt, allt i enlighet med 
vad en majoritet har beslutat i kommunstyrelsen. Det är ett demokratiskt beslut som vi 
kristdemokrater givetvis respekterar men som inte har vårt stöd. 
 
Vi skulle gärna sett att dessa investeringsmedel fanns kvar för att användas som en del av 
finansieringen av en ny musikpaviljong. Vi beklagar mycket att det nu inte finns några 
investeringsmedel kvar fram till 2017, för de ungdomar som vill utöva musik i 
kommundelen Saltsjö Boo.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi har målmedvetet dämpat investeringarna i kommunen och ser resultatet av detta nu i 
form av minskat lånebehov än förväntat och lägre räntekostnader. Det är angeläget att vara 
återhållsam med investeringar. Dock ser vi detta förslag om nya och utökade investeringar 
på 36 Mkr som välbehövliga och angelägna. De kommer att leda till bättre service för 
medborgarna och en effektivare verksamhet. Det vi särskilt vill lyfta fram är att man nu ska 
renovera lekplatsen i Duvnäs utskog, bygga ut Nacka bollhall, utvidga Österviks 
återvinningscental, göra ny cykelbana i Älta och iordningställa en kampsportlokal i Skuru 
skola.   
  
Den största satsningen sker i Skutviken och vi ser flera fördelar med detta 
inriktningsbeslut. Miljöskulden betalas av i och med att saneringen av mark och sjöbotten 
kan komma igång. Vi noterar att de partier som säger sig värna miljön, inte vill anslå några 
pengar för att sanera marken. Vidare kommer det att bli fler arbetsplatser och vi bevarar de 
över hundraåriga traditionerna med varvsverksamhet på platsen. Området kommer att bli 
mer tillgängligt. Och insatserna stämmer väl överens med ändamålet med naturreservatet, 
som enligt föreskrifterna är ”att bevara ett tätortsnära och naturskönt område av stor 
betydelse för det rörliga friluftslivet. Områdets stora kulturhistoriska värde talar också för 
naturreservatets tillkomst.” Det framgår också att föreskrifterna inte får hindra en 
utveckling av varvsverksamheten. Vi vill också understryka att vi inte i detta ärende tar 
ställning till antalet båtplatser i området, det görs i ett kommande tomträttsavtal.  
  
Slutligen, anledningen till att investeringsbidraget till den musikpaviljong som Boo Folkets 
Hus skulle bygga nu stryks, är att projektet förfallit. Boo Folkets Hus har inte kunnat bygga 
musikpaviljongen sedan avtalet ingicks 2010 och de statliga pengarna finns därmed inte 
längre tillgängliga. Vi är dock självklart beredda att pröva hur man på annat sätt ska kunna 
se till att behovet av lokaler för musikverksamhet i Boo ska kunna säkras.” 
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
Centerpartiet har kritiska synpunkter på följande objekt som finns med exploateringslistan; 
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Morningside, Österleden och Kvarnholmsförbindelsen. Dessa objekt har Centern röstat nej 
till i de kommunala organ där de varit upp till beslut. Detta av miljö- och gestaltningsskäl 
och på grund av onödig belastning på kommunens ekonomi” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet är emot utökad verksamhet i Skutviken och vill stryka denna investering på 
22Mkr ur budgeten. Miljöpartiet anser att den nu föreslagna utökningen av antal båtplatser 
och upplägg för båtar på land vintertid, inte är förenligt med föreskrifterna för Skogsös 
naturreservat. Det är olyckligt att föreskrifterna för reservatet inte är mer precist 
formulerade men vi kan omöjligt tolka att det skulle kunna innefatta en fyrdubbling av 
antalet båtplatser. Denna utökning hänger heller inte ihop med bevarande av varvet som 
kulturminne. 
 
Alliansen vill ”spara pengar” och ser gärna en billigare lösning vid tillbyggnaden av 
återvinningscentralen i Östervik. Om det bara handlar om förbättrad kostnadseffektivitet så 
borde det väl gälla alla investeringar och inte bara här eller? Detta tycker jag visar på hur låg 
prioritet miljöfrågor har inom delar av Alliansen. 
 
Klimatinvesteringen i solkraft/elpaneler på 10Mkr är nu efter massiv kritik tillbaka i 
investeringsbudgeten, det tycker vi i Miljöpartiet är bra. Hur den kunde plockas bort utan 
ett formellt beslut tycker vi förutom att det pekar på ett avsaknat miljötänk i delar av 
organisationen också visar på en stor brist i kommunens sätt att räkna på investeringar. 
Sammantaget för hela kommunen är investeringen ekonomiskt lönsam, men sett bara ur 
bygg- och lokalenhetens lite snävare perspektiv är den inte det. När en för kommunen 
totalt sett ekonomiskt lönsam investering riskerar att inte bli av, är det hög tid att se över 
kommunens investeringsmodell.” 
 
Stefan Saläng lät anteckna följande Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
”Folkpartiet anser att projektet Skutviken ska utgå ur investeringsprogrammet  i avvaktan 
på pågående prövning kommunens ansökan om vattenverksamhet i Skutviken och 
Naturreservatsnämndens ställningstagande till eventuell dispens från gällande 
reservatsföreskrifter. 
 
Att varvsverksamheten kan fortsätta i Skutviken ser vi som positivt. Däremot ställer vi oss 
tveksamma till den kraftiga utökningen av småbåtshamnen. En utökning av 
småbåtshamnen kräver enligt vår uppfattning en dispens från gällande reservatsföreskrifter 
för Skogsö. Vidare kan en investering av denna storleksordning (22 mkr)  - och som 
dessutom medför betydande årliga driftsunderskott - inte frikopplas från den normala 
budgetprocessen.”  
 
Kaj Nyman lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
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”Nackaborna är imponerade driftiga, vilket ger kommunen goda förutsättningar med låg 
arbetslöshet och hög skattekraft. Ändå betalar Nackas invånare mer skatt än invånarna i 
Stockholmstad. Ändå går kommunen med stora lån och moderaterna planerar ännu mer 
lån. Vi ser med oro på att självfinansieringsgraden är så pass låg och fortsätter att sjunka. 
Lån i allt större grad finansierar kommunens investeringar. Det är en kostnad som rullas ut 
på framtiden och det är dagens unga som får ta smällen av denna ekonomiska moras. 
Tyvärr känns metoden igen, dogm går före pragmatism. Moderaternas misskötsel av 
ekonomin bekostas av Nackas unga medborgare.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”En viss förbättring av rutiner, bestämmelser, lagar och demokratisk granskning är 
skönjbar. Fortfarande förekommer dock alltför många projekt där överskridanden verkar 
vara mer regel än undantag. Något som revisorerna under en lång tid har påpekat liksom 
Nackalistan . Projekt som Nackalistan vill ändra eller inte ha är följande: ingen 
Kvarnholmsbro, ett stopp av projektet Hamn med ekonomisk och miljömässig 
konsekvensanalys, upprustning av idrottsplatser, - anläggningar och parklekar m.m. Inget 
byggande av bostäder vid den tidigare Marinan i Saltsjö-Duvnäs, satsning på Saltsjöbanan 
(Nackalistan drev denna fråga aktivt under en rad av år tillsammans med invånare tills 
slutligen landstinget/SL och moderaterna i Nacka ändrade sig) och byggande av en 
musikpaviljong i Boo. Vi saknar seriösa satsningar på badhus i Boo och start för 
centrumbebyggelse. Vi saknar också ett initiativ gentemot Trafikverket för att minska buller 
längs Värmdöleden. Trafikverket är juridiskt och ekonomiskt ansvariga för de 
miljöproblem som uppstår längs deras vägar. Nackalistans förslag till besparingar av 
Saltsjöbanan istället för en tvärspårväg, icke byggande av Danvikslösen och 
Kvarnholmsbron, att Trafikverket betalar för sina satsningar istället för personlig betalning 
av Nackas invånare, sparar en mycket stor summa pengar som istället kunde betala för de 
satsningar som vi anser behövs. Kostnader för exploateringar i förnyelseområden ska ligga 
på allmän skatt och inte betalning av enskilda, som i de flesta andra kommuner i landet. En 
minskad exploatering till hälften i dessa områden skulle minska den avgift som kommunen 
nu tänker betala. Nackalistan ser gärna exploatering i centrala lägen och byggande av främst 
hyresrätter.  
Bristen på underhåll av fritidsanläggningar, offentliga byggnader i allmänhet och VA-
anläggningar innebär en kapitalförstöring av stora mått och ett uppskjutande av kostnader 
på framtida skattebetalare. Kostnaderna blir då dyrare eftersom förstörelse och belastning 
har accelererat. En politik som inte Nackalistan stödjer och främjas av det hyressystem som 
finns i Nacka. Fler skattebetalare ska flytta till Nacka men kommunens vilja att investera i 
nivå med det är minskad.” 
 
- - - - - 
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§ 121 Dnr KFKS 203/281-006 

Sammanträdesdagar 2014 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 5 kap 36 § 
kommunallagen återremittera ärendet för att redovisa förslag på datum för ytterligare ett 
sammanträde på våren och ytterligare ett på hösten 2014. 
 

Ärendet 
Förslaget till sammanträdesdagarna för 2014 bygger på en grundstruktur med 
sammanträden för kommunstyrelsens arbetsutskott 13 dagar före kommunstyrelsens 
sammanträden och dessa sammanträden tre veckor före kommunfullmäktiges 
sammanträden. Justeringar har gjorts för lov/helgdagar. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 142 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2013 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 142 
1. Kommunstyrelsen beslutade om sammanträdesdagar år 2014 för kommunstyrelsen 

enligt tabell 1 i stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2013. 
 

2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta om sammanträdesdagar år 
2014 för kommunfullmäktige enligt tabell 1 i stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 

 

Yrkanden 
Gudrun Hubendick yrkade, med instämmande av Kerstin Nöre Söderbaum att ärendet 
skulle återremitteras för att redovisa förslag på datum för ytterligare ett sammanträde på 
våren och ytterligare ett sammanträde på hösten. 
 
Mats Gerdau yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Gudrun Hubendicks yrkande om återremiss och fann 
att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster 
mot Gudrun Hubendicks och 21 röster för det. Med stöd av reglerna om minoritetsskydd i 
5 kap 36 § kommunallagen hade kommunfullmäktige således beslutat återremittera ärendet. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 
 
- - - - - 
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§ 122 Dnr KFKS 2013/183-251 

Optionsavtal studentbostäder Ektorp 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget optionsavtal med 
ByggVesta AB. 
 

Ärendet 
ByggVesta AB har av en jury ansetts ha det bästa alternativet för studentbostäder i Ektorp. 
Det nu beslutade optionsavtalet grundar sig på de förutsättningar som redovisats i inbjudan 
till intresseanmälan för studentbostäder. Avtalet reglerar att kommunen och ByggVesta 
gemensamt ska upprätta detaljplan för att möjliggöra bebyggelse av 170 student/ 
ungdomslägenheter enligt ByggVestas vinnande förslag. Kommunen åtar sig, att på egen 
bekostnad ta fram detaljplan och ByggVesta bistår med nödvändiga utredningar. 
Kommunen ska också bygga ut de allmänna anläggningar som behövs för att projektet ska 
gå att genomföra. Kommunen förbinder sig också att bilda fastighet enligt kommande 
detaljplan och upplåta fastigheten med tomträtt till ByggVesta. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 91 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 6 mars 2013 
Optionsavtal med bilaga 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 91 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget optionsavtal med 
ByggVesta AB. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström, Lars 
Örback, Anders Tiger, Johan Kjellman och Kaj Nyman, bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 123 Dnr KFKS 2013/20-251 

Genomförandeavtal för utbyggnad av Tvärbanan 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner kommunstyrelsens beslut att ingå genomförandeavtal för 
utbyggnad av Tvärbanan med SL. 

 

Ärendet 
Inför ett planerat genomförandebeslut i landstingets trafiknämnd i maj 2013 om 
förlängning av Tvärbanan till Saltsjöbanans Sickla station har ett genomförandeavtal 
upprättats mellan Nacka kommun och SL som reglerar parternas ansvar för kostnader och 
utförande under planerings- och genomförandefasen.  
 
Nacka kommuns kostnader i samband med utbyggnad av Tvärbanan avser framför allt 
kommunala anläggningar som utföras inom samma entreprenad som Tvärbanan. 
Inriktningen är att kommunen finansierar kostnaden för ombyggnad av Uddvägen med 
gång- och cykelvägar, takpris 20 mnkr, 50% av kostnaden för ledningsomläggning, takpris 
20 mnkr, kostnad för att upprätta en detaljplan samt tar på sig ansvar och kostnad för att 
lösa markåtkomsten. 
 

Handlingar 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 92 
Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2013 
Genomförandeavtal för utbyggnad av Tvärbana inom Nacka kommun 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 26 mars 2013 § 58 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 92 
1. Kommunstyrelsen beslutade ingå föreslaget genomförandeavtal för utbyggnad av 

Tvärbanan med AB Storstockholms Lokaltrafik (SL). 
 
2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige godkänna kommunstyrelsens beslut 

att ingå genomförandeavtal för utbyggnad av Tvärbanan med SL. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Hans Peters, Gunilla Grudevall Steen, Jan-Eric 
Jansson, Sidney Holm, Gudrun Hubendick, Johan Kjellman, Lars Örback, Sidney Holm 
och Kaj Nyman, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 124 Dnr KFKS 2007/81-311 

Genomförandeavtal avseende väg 222, Skurubron 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå förslaget genomförandeavtal med 
Trafikverket. Kommunfullmäktige uttalar därutöver att kommunen aktivt ska arbeta för att 
kommande tunnelbana till Nacka också dras till Orminge och att man ska i vidare arbete 
noggrant ska studera alternativa dragningar. 
 

Ärendet 
Trafikverket Region Stockholm och Nacka kommun ingår avtal om att bygga nya 
Skurubron som Trafikverket ska vara väghållare för. Den nuvarande bron, egentligen 
består av två broar, byggs om av Trafikverket för lokaltrafik och gång- och cykeltrafik och 
sedan blir kommunen väghållare för dem. 
 
Avtalet reglerar ansvarsfördelning mellan parterna för upphandling och kontroll av 
entreprenad, kostnader, markförvärv och väghållarskap. Tidplanen innebär att 
entreprenaderna kan påbörjas under 2014 och den nya bron ska vara klar år 2017. Därefter 
påbörjas arbetena med de befintliga broarna. Som helhet beräknas projektet vara klart år 
2020. Finansieringsfrågorna kommer att regleras i ett separat avtal i anslutning till 
granskningen av vägplanen för den nya Skurubron, då finns det ett detaljerat 
kalkylunderlag. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 135 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 maj 2013 
Förslag till genomförandeavtal 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 135 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå förslaget genomförandeavtal med 
Trafikverket. 
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Yrkanden 
Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Steen och Jan-Eric Jansson, 
bifall till kommunstyrelsens förslag. Han yrkade därutöver, med instämmande av Gunnel 
Nyman Gräff att kommunfullmäktige skulle uttala att kommunen aktivt ska arbeta för att 
kommande tunnelbana till Nacka också dras till Orminge och att  man ska i vidare arbete 
noggrant ska studera alternativa dragningar. 
 
Per Chrisander yrkade, med instämmande av Christina Ståldal, Lars Örback, Johan 
Kjellman, Gudrun Hubendick och Kerstin Söderbaum Nöre, att ärendet skulle 
återremitteras för att utreda möjligheterna att ha tillräcklig bärighet för spårtrafik på minst 
en av de tre broarna. Mats Gerdau yrkade avslag på detta yrkandet. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om avslag på Per Chrisanders 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 51 röster för Mats Gerdaus yrkande och 10 röster för 
Per Chrisanders yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Mats 
Gerdaus yrkande.  
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 
 

Reservation 
Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Lars Örback lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet har varit kritiska till byggandet av en ny Skurubro. Byggande av nya 
trafikleder medför ökad biltrafik på kollektivtrafikens bekostnad. Det gäller även när 
kapaciteten på befintliga vägar ökas. Den nya Skurubron kommer att innebär just detta, dvs 
även om den ökade kapaciteten är till gagn även för kollektivtrafiken så kommer den att 
medföra en ökad biltrafik med klimat- och miljökonsekvenser som följd. Detta står i 
motsats till nationella, regionala och lokala miljömål. När nu ändå en ny bro kommer att 
byggas så borde förberedelser för att kunna dra tunnelbana över Skurusundet också ingå. 
Det skulle kunna ske antingen på/under den nya bron eller på de gamla broarna efter 
renovering.” 
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Christina Ståldal lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
Ärendet gällde genomförandeavtal avseende väg 222, Skurubron. Bakgrunden till 
kommunal medfinansiering stammar från Stockholmsförhandlingen 2007. 
Överenskommelsens omfattning gäller prioritering och finansiering av ny infrastruktur, inte 
riktade åtgärder, renovering och underhåll.  
Följaktligen har de beslut som tagits om Nackas medfinansiering från början gällt byggande 
av en ny Skurubro samt två trafikplatser. Det var det som skulle ingå i ”Projektet”. Ingenting 
annat. Den nya bron med tillhörande trafikplatser skulle till högst 2/3 finansieras med 
broavgifter.    
1. År 2009 tillkom påfartsrampen i Björknäs till Projektet. Därmed skulle även den till 

2/3 finansieras med broavgifter.    
2. I det nu aktuella avtalet finns ytterligare tillägg: ”Vidare omfattar ”Projektet” befintliga broar 

över Skurusundet med tillhörande anslutningsvägar”. Hur kom det dit?    
3. Det uttalade syftet med broavgiften (dvs medfinansieringen) är att betala för en ny funktion.   
4. Med det nu aktuella genomförandeavtalet kommer broavgiften också att finansiera en 

påfartsramp samt renoveringen av den befintliga bron, en åtgärd som blivit akut pga 
eftersatt underhåll (vilket faller utanför ramarna för Stockholmsförhandlingen).    

5. vidare finns en skrivning i avtalet om att ”Kommunen ska stå för egen personal som 
deltar i projektet och övriga interna kostnader”. Om dessa kostnader läggs utanför 
”Projektet” kommer Kommunen i slutändan att stå för mer än de avtalade ”högst 2/3 
av anläggningskostnaden”. (Dvs 2/3 av projektkostnaden plus 100% av de egna 
kostnaderna). Sedan finns det frågetecken kring drift och underhåll av de statliga 
broarna under de första 7 åren. Staten har som väghållare ansvar för underhåll. 
Trafikverket kan begära inskränkningar i drift om särskilda skäl föreligger. I det här fallet har 
Trafikverket lagt över driften av de befintliga broarna på kommunen år 0 – 7, då 
Trafikverket fortfarande är väghållare. Vilka är då de särskilda skälen? De är 
oredovisade.    

6. Vad gäller kostnaden för hantering av vägdagvatten sägs i avtalet att det enligt lag är 
Kommunens ansvar. Samtidigt gäller att Trafikverket har som väghållare det direkta ansvaret 
för det statliga vägnätets miljöpåverkan, inklusive påverkan på yt- och grundvatten. Varför ska 
Kommunen utan ersättning, ta över det ansvaret under de första 40 åren? Och om det 
är som Trafikverket säger – att det är kommunens ansvar – varför tar Trafikverket då 
över ansvar och kostnader efter 40 år?  

Konklusion – Kommunen har milt sagt, inte varit så framgångsrika i förhandlingen. 
Broavgifterna kommer att finansiera väsentligt mycket mer än den nya bron och 
Kommunens andel av finansieringen kommer att överstiga ”högst 2/3” av det svällande 
’Projektet’. ” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Vi i Miljöpartiet är väl medvetna om att det behövs en väl fungerande broförbindelse över 
Skurusundet men tycker inte att det förslag som nu beslutats om uppfyller de kraven. 
Av misstag delegerade kommunens politiska ledning bort valet av broalternativ till 
tjänstemannanivå. Eftersom varken vi eller Alliansen ville ha det alternativet som 
tjänstemännen redan bestämt, förlängde man remisstiden så ”vi” politiker också kunde vara 
med och påverka vilket alternativ det skulle bli. Vi Miljöpartister vill inte ha något av de 
utredda alternativen utan förespråkar en ny bro dikt an den södra bron med exakt samma 
profil som de gamla broarna. Vi vill också att den nya bron, efter det att de gamla broarna 
är renoverade ska användas för spårtrafik. Om möjligt vill vi också sammanfoga de gamla 
broarna och skapa ett reversibelt körfällt så man får ett extra körfält vid rusningstrafik. 
Enda anledningen till att man vill ha en ny bro med en flackare profil är att man då kan 
köra snabbare än dagens 70kmh över Skurusundet. Vi i Miljöpartiet tycker det är helt 
onödigt då det bara leder till att man flyttar de oundvikliga köerna en liten bit längre bort. 
Dessutom leder högre hastigheter också till högre bullernivåer.   
 
Det är sorligt att den styrande majoriteten är fast i ett gammalt infrastrukturtänk från förra 
seklet som prioriterar privatbilism före kollektivtrafik och inte ens vill utreda spårtrafik 
över Skurusundet när man nu ändå planerar för en ny bro. Vårt alternativ hade varit mer 
kostnadseffektivt än Trafikverkets förslag då en tågbro enbart kräver halva bredden av en 
motorvägsbro men samtidigt har en tredubbel kapacitet. Rälsdragning är dessutom en 
regional angelägenhet eftersom det löser knutar i andra delar av stockholmsväven vilket ger 
bättre möjlighet till finansiering.  
 
Frågan om de extra 275 Mkr det är tänkt att de som använder bron ska betala i 
administrativ avgift utöver de 571 Mkr broavgifterna drar in är fortfarande inte utredd och 
har inte ifrågasatts av något annat parti än Miljöpartiet. Det är häpnadsväckande att inte 
’någon har tagit tag i detta trots att projektet nu kommit så långt. Kanske är det för att 
avgiften vältras över på de boende på andra sidan bron och inte belastar kommunens 
budget?” 
 
Gunnel Nyman Gräff lät anteckna följande för Socialdemokraterns fullmäktigegrupp. 
 
”Socialdemokraterna är mycket angelägna om att en ny Skurubro byggs snarast. Vi har 
också länge arbetat för en ny Skurubro, inte minst den socialdemokratiska föreningen i 
Boo, som en gång i månaden, under flera år "demonstrerade" vid den nuvarande bron 
under parollen ’Bygg Skurubron nu!’ Vi var därför mycket glada när även den borgerliga 
majoriteten anslöt till arbetet med en ny Skurubro. Trafiksituationen är minst sagt besvärlig 
när många från Boo och Värmdö ska till jobbet på morgnarna. Inte bara bilar utan också 
alla bussar fastnar i nålsögat vid bron. Trafikolyckorna är många och minsta lilla incident 
gör att det blir totalstopp i trafiken. 
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Socialdemokraterna i Nacka har också framgångsrikt drivit frågan om tunnelbana till Nacka 
och sedan vidare till Orminge. Därför är det angeläget för oss att en ny Skurubro ska 
utformas så att den inte hindrar en vidaredragning av tunnelbanan. Kanske är tunnel bästa 
alternativet, kanske bron, och den, eller den gamla bron, måste i så fall kunna bära ett 
tunnelbanetåg. Vi är därför nöjda med att moderaterna kunde möta oss i en ny skrivning.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
Protokollsanteckning, bilaga. 
 
- - - - - 
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§ 125 Dnr KFKS 2013/217-284 

Upplåtelse av två tomträtter för gruppbostäder, del av 
fastigheterna Björknäs 1:1 och Tattby 2:2 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner att de avstyckade fastigheterna från Björknäs 1:1 och 
Tattby 2:2, upplåts med tomträtt i huvudsak enligt bifogade tomträttsavtal, till de företag 
som vinner den pågående anbudstävlingen. 
 

Ärendet 
Tattby 2:2, Solsidevägen 
Området ligger hos lantmäteriet för avstyckning och är belägen inom lagakraftvunnen 
detaljplan som medger en byggrätt på 550 kvm bruttoarea (BTA). Tomträttsavgälden är i 
avtalet satt till 42 350 kr/år, d.v.s. 77 kr/kvm BTA enligt gällande byggrätt i detaljplanen.  
 
Tillträdesdagen fastställs i upphandlingen. 
 
Björknäs 1:1, Kvarnvägen 
Området ligger hos lantmäteriet för avstyckning och är belägen i ett område utan 
detaljplan. Tomträttsavgälden är i avtalet satt till 77 kr/kvm BTA enligt beviljat bygglov 
och år. 
 
Tillträdesdagen fastställs i upphandlingen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen 13 maj 2013 § 114 
Markenhetens tjänsteskrivelse den 10 april 2013 
Tomträttsavtal Tattby 2:2 med bifogade kartor 
Tomträttsavtal Björknäs 1:1 med bifogade kartor 
Detaljplanekarta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen 13 maj 2013 § 114 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige godkänner att de avstyckade 
fastigheterna från Björknäs 1:1 och Tattby 2:2, upplåts med tomträtt i huvudsak enligt 
bifogade tomträttsavtal, till de företag som vinner den pågående anbudstävlingen. 
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Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl och Jan-Eric Jansson yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 126 Dnr FKKS 2013/232-284 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Sicklaön 
22:1, Rudsjövägen 4 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Sicklaön 22:1 
till 50.000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 oktober 2014 och under kommande 10-årsperiod. 

Ärende 
Fastigheten används för boende enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindra. 
Omregleringstidpunkt är den 1 oktober 2014. Nuvarande avgäld är 50 000 kr/år ny avgäld 
blir oförändrat 50 000 kr/år . 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 136 
Markenhetens tjänsteskrivelse den 24 april 2013 
Kartor 
Detaljplan 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 136 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1. Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten 

Sicklaön 22:1 till 50.000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 oktober 2014 och 
under kommande 10-årsperiod. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 127 Dnr KFKS 2013/274-252 

Förvärv av fastigheten Lännersta 1:672 för 
förskoleändamål 

Beslut 
Kommunfullmäktige godkänner köpekontraktet, som innebär att den obebyggda 
fastigheten Lännersta 1:672 har förvärvas av Nacka kommun för 5 500 000 kronor.  
 

Ärende 
I arbetet med ny detaljplan för område W i Södra Boo finns ingen lämplig kommunal mark 
för ny förskola att tillgå vilket innebär att man i detaljplanearbetet föreslagit att använda en 
privat tomt på 3700 kvm. Storleken motsvarar drygt två villatomter i området, och det 
skulle även köpeskillingen göra för kommunen vid ett förvärv. Tomten är svår att bebygga 
med stora nivåskillnader vilket skulle medföra högre byggkostnader än i normalfallet.  
 
Detbeslut kommunfullmäktige nu fattat innebär att kommunen förvärvar fastigheten 
Lännersta 1:672, som är närmaste granntomt till Sunnebo förskola. Förvärvet innebär att 
den förskolan kan byggas ut, till skillnad mot att behöva bygga en helt ny komplett förskola 
som blir konsekvensen om föreslagen tomt i den utställda detaljplanen används. 
Sammantaget innebär förvärvet en minskad kostnad för Nacka kommun i 
storleksordningen 20-25 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 137 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2maj 2013 
Köpekontrakt Lännersta utkast 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 137 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige godkänner köpekontraktet, som innebär att den obebyggda 
fastigheten Lännersta 1:672 har förvärvas av Nacka kommun för 5 500 000 kr.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
- - - - - 
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§ 128 Dnr KFKS 2013/211-139 

Kundvalssystem för samhällsorientering för nyanlända 
invandrare 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar med stöd av 5 kap 36§ kommunallagen att återremittera 
ärendet för att förtydliga kvalitets- och kompetenskraven samt för att förtydliga hur 
adekvat information ska kunna ges brukarna vid val av anordnare. 
 

Ärendet 
Samhällsorientering är sedan 1 januari 2010 en obligatorisk insats reglerad i lagen om 
etableringsinsatser för vissa nyanlända invandrare. Utbildningsinsatsen är ett kommunalt 
ansvar som preciseras i förordning om samhällsorientering för vissa nyanlända invandrare. 
Utbildningens syfte är att underlätta de nyanländas etablering i arbets- och samhällslivet 
och ska vara minst 60 timmar lång och i möjligaste mån bedrivas på den nyanländas 
modersmål eller på ett språk som deltagaren behärskar väl.  
 
Arbets- och företagsnämnden har beslutat att lämna det regionala samarbetsavtalet som 
leds av Centrumför Samhällsorientering, Stockholms stad och beslutat föreslå 
kommunfullmäktige införa ett kundvalssystem för samhällsorientering från och med den 1 
september 2013. Målet med det föreslagna kundvalssystemet är att korta ner ledtiden och 
ge individen en möjlighet att komma till snabbare försörjning, och på så sätt förenkla för 
medborgare i Nacka att snabbt etablera sig i samhället. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 93 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 mars 2013 
Arbets- och företagsnämnden den 13 februari 2013 § 5  
Tillämpningsanvisningar för anordnare av samhällsorientering 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 93 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att införa ett kundvalssystem för samhällsorientering för 
nyanlända invandrare i enlighet arbets- och företagsnämndens förslag. 
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2. Kommunfullmäktige fastställer följande checkbelopp, som träder i kraft den 1 
september 2013. 
 
 

Checkbelopp, 
kronor Språk 
4 290 Arabiska, Spanska, Engelska, Turkiska 
4 770 Somali, Persiska, Tigrinja, Ryska, Thai, Serbiska 
5 140 Amharinja, Mandarin 
6 350 Övriga och inklusive tolk 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 13 februari 2013 § 5  
1. Arbets- och företagsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att 

godkänna ett nytt kundvalssystem för samhällsorientering i Nacka kommun i 
enlighet med denna tjänsteskrivelse. 

2. Arbets- och företagsnämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige fastställa 
checkbelopp för samhällsorientering enligt tabell 1 och att gälla från och med den 1 
september 2013. 

3. Arbets- och företagsnämnden fastställde tillämpningsföreskrifter enligt bilaga 1. 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Lars Stenholm och Monica Brohede 
Tellström, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Camilla Carlberg yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 
Tuija Meisaari Polsa yrkade att ärendet skulle återremitteras för att förtydliga kvalitets- och 
kompetenskraven samt för att förtydliga hur adekvat information ska kunna ges brukarna 
vid val av anordnare. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Tuija Meisaari Polsas yrkande om återremiss och fann 
att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster 
mot det och 21 röster för det. Kommunfullmäktige hade således med stöd av reglerna om 
minoritetsskydd i 5 kap 36 § kommunallagen beslutat återremittera ärendet. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
 
Voteringslista 
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Protokollsanteckningar 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Den grundläggande idén med ett kundval är att flytta makt till brukaren. Det är inte priset 
som ska vara styrande som det är vid en upphandling enligt LOU. I auktorisationen  och i 
regeringens föreskrifter finns  kraven  som en anordnare ska uppfylla för att bli godkänd 
som utbildare i samhällsorientering. Att nu oppositionen driver igenom en minoritets 
återremiss drabbar den nyanlände som redan nu får besked om att det tar tid att bli insläppt 
i det svenska samhällslivet. Kristdemokraterna tar starkt avstånd från alla sådana tendenser 
som innebär väntan, utanförskap och brist på tilltro. Vårt motto är snabbt stöd, enkelt och 
nära för personen som det berör. Den nyanlände ska inte mötas av politiska långbänkar 
och obegripliga upphandlings regler som tvingar den nyanlände till långa resor när samma 
kvalitativa utbildning finns på hemmaplan.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Vi moderater tycker att det är bra att människor har så stor makt över sina egna liv som 
möjligt. Man ska själv kunna välja skola, vårdcentral, äldreomsorg – och anordnare av SFI 
och samhällsorientering.  
  
Oppositionens återremiss är endast orsakad av att de egentligen är emot valfrihet och 
kundval, men inte vågar stå för den åsikten. Det vore hederligare att yrka avslag än att bara 
fördröjda beslut och förorsaka högre kostnader genom mer utredande och fler 
sammanträden. ” 
 
Camilla Carlberg lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är tydligt att Vänsterpartiet står helt ensamma i frågan om vinster i välfärden.  Att 
införa ännu ett kundval, på ett område där det dessutom är svårt att finna utbildad 
personal, visar inte på en vilja att ta ansvar. Det kommer inte att innebära valfrihet för 
människor som ska använda tjänsten, utan man kommer att vara hänvisad till företag som 
kanske har sin verksamhet långt bort, detta på bl. a. grund av svårigheterna att finna 
modersmålslärare. 
 
Det ställs krav på att utförarna ska ha utbildad personal, men inte specifikt i vilken grad och 
vilken utbildning.  Kravet borde specificeras, men också innehålla krav på att bolagsformen 
inte ska vara vinstdrivande. 
 
Det här är ett viktigt åtagande och det borde vara kommunens ansvar att se till att detta 
sker med bästa kvalitet. Istället för att lämna över ansvaret till marknaden ska 
samhällsorienteringen vara en kommunalt driven verksamhet.” 
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Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Samhällsorientering är något viktig och nödvändig för att få en bra start som nyanländ 
invandrare. Det är bra om systemet med kundval kan bidra till kortare ledtider men det är 
också viktigt att inte dra ner på utbildningens kvalité. Det känns tveksamt om de 
auktoriserade SFI anordnarna idag har den rätta kompetensen även för det nya uppdraget. 
Samhällsorientering behöver ges redan innan de nyanlända har fått de grundläggande 
kunskaperna i det Svenska språket, alltså inte på Svenska. Det står i tjänstemannaskrivelsen 
att undervisningen ’i möjligaste mån’ ska bedrivas på den nyanländes modersmål. SFI 
undervisningen sker idag på Svenska och de nuvarande SFI-lärarna har endast begränsade 
kunskaper i sina elevers modersmål. 
 
Det enda som går att utläsa av tjänstemannaskrivelsen är att anordnaren ska ha ’adekvat 
kompetens’ men, inte mer specificerat vari kompetensen ska bestå. Det nya systemet blir 
nog både billigare och snabbare men, det är högst osäkert om det utan tydliga 
kompetenskrav blir till det bättre. Det känns mer som om det övergripande målet är att 
införa ’kundval’ inom ännu ett område, inte att öka kvalitén på utbildningsinsatsen. Det 
känns ytterst tveksamt om kundval är den rätta modellen när man vänder sig till en så pass 
utsatt grupp som nyanlända invandrare med begränsade kunskaper om hur det Svenska 
samhället fungerar. 
 
Eftersom det förmodligen inte hade gått att stoppa Alliansens dogmatiska planer på 
kundvalssystem även här, känns det ändå bra att ärendet återremitterades för att redovisa 
tydligare kvalitetskrav.” 
 
Tuija Meisaari-Polsa lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
” Vi socialdemokrater älskar att ge människor möjligheter att välja. Allt sedan allmänna 
rösträtten som vi införde 1921 har vi baserat vår politiska gärning på att skapa ansvar och 
ge människor möjlighet att påverka sin vardag. Vi kallar det egenmakt. 
 
Dock ser vi att det finns brister i detta beslutsunderlag. Det saknas information om hur det 
nuvarande systemet som Nacka har tillsammans med 25 andra kommuner i länet fungerar, 
vad som fungerat bra och vad som inte har fungerat för deltagarna. Det nämns att 
ledtiderna skulle bli kortare men det finns ingen redovisning varken hur ledtiderna ser ut i 
dagsläget eller hur de förväntas bli med det nya förslaget som alliansmajoriteten nu har tagit 
beslut om. Det finns inte heller någon information om vilken kompetens de nuvarande 
anordnarna av SFI har för att tillhandahålla samhällsorienteringen. Det är väldigt talande 
för den moderatstyrda kommunen att denna upphandling inte med ett ord ställer krav på 
kvalitet för utförarna av de som ska erbjuda denna tjänst. Inte med ett ord ställs incitament 
och viteskrav kopplad till kvalitet..” 
- - - - - 
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§ 129 Dnr KFKS 2013/193-759 

Avgifter vid korttidsvistelse enligt lagen om stöd och 
service till vissa funktionshindrade  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att avgiften för mat för barn och vuxna vid korttidsvistelse 
enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade fastställs till högst 100 
kronor/dygn fördelat enligt följande: Frukost 20 kronor, lunch 40 kronor och middag 40 
kronor. Mellanmål ingår i dygnsavgiften. Intas viss måltid inte under korttidsvistelsen sätts 
avgiften ned med belopp motsvarande måltidens del av avgiften.  
Avgiften ska tas ut från och med den 1 juli 2013. 
 

Ärendet 
Matavgifter vid korttidsvistelse enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade 
(LSS) har tidigare erlagts direkt till verksamheten där den enskilde vistats. Korttidsvistelse 
enligt LSS ingår sedan 2011 i Nacka kommuns valfrihetssystem enligt lagen om 
valfrihetssystem och matkostnaden ingår i det checkbelopp som kommunen betalar till 
anordnaren av korttidsvistelse. Den enskilde ska därför betala avgift för mat direkt till 
kommunen vid korttidsvistelse. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 94 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 mars 2013 
Social- och äldrenämnden den 19februri 2013 § 25 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 94 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Avgiften för mat för barn och vuxna vid korttidsvistelse enligt lagen stöd och service till 
vissa funktionshindrade fastställs till högst 100 kronor/dygn fördelat enligt följande: 
Frukost 20 kronor, lunch 40 kronor och middag 40 kronor. Mellanmål ingår i 
dygnsavgiften. Intas viss måltid inte under korttidsvistelsen sätts avgiften ned med belopp 
motsvarande måltidens del av avgiften.  
Avgiften ska tas ut från och med den 1 juli 2013. 
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Beslut i social- och äldrenämnden den 2013 § 25  
Social- och äldrenämnden föreslog att kommunfullmäktige beslutar att avgiften för mat för 
barn och vuxna vid korttidsvistelse enligt 9 § 6 p lagen 1993:387 stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) fastställs till högst 100 kronor/dygn fördelat enligt följande: 
frukost 20 kronor, lunch 40 kronor och middag 40 kronor. Mellanmål ingår i dygns-
avgiften. Avgiften ska tas ut från och med den 1 maj 2013. 
 

Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdals yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Camilla Karlberg lät anteckna följande för  Vänsterpartiets fullmäktigegrupp.  
 
”De taxor som här läggs fram finns det mycket som talar för. Samtidigt så kommer de att 
påverka ekonomin kraftigt för en del personer. Detta samtidigt som formuleringarna om 
förbehållsbelopp är mycket luddiga. Därför vore det lämpligt att ’rådet för frågor om 
funktionshinder’ skulle ha getts möjlighet att ge remissvar i ärendena.” 
- - - - - 
  



 74  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 130 Dnr KFKS 2013/194-003 

Avgifter för vuxna vid stöd- eller omvårdnadsboende 
arbetskooperativ, inackorderingshem enligt 8 kap.1§ 
SoL 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 

1. Egenavgifter för logi och matkostnad för vuxna vid boende i stöd- eller 
omvårdnadsboende, i arbetskooperativ, på inackorderingshem och där insatsen inte 
avser behandling, ska uppgå till 156 kr per dygn varav egenavgiften för mat 
fastställs till 86 kr/dygn och för boende till 70 kr/dygn. 
  

2. När vissa måltider inte intas på boendet sänks egenavgiften enligt följande.  
a) Om frukost inte intas vid boendet sänks avgiften med 20 procent (17 kr) 
b) Om lunch inte intas vid boendet sänks avgiften 40 procent (34 kr), 
c) Om middag inte intas vid boendet sänks avgiften 40 procent(34 kr)  
d) Om endast lättare kvällsmål erbjuds, sänks avgiften med 20 procent (17kr).  
e) Beslutet om avgifter träder i kraft den 1 juli 2013. 

Ärendet 
Enligt 8 kap. 1 § socialtjänstlagen (SoL) får kommunen ta ut en skälig ersättning för mat 
och logi av vuxna personer för andra stöd- och hjälpåtgärder där behandling inte är det 
huvudsakliga syftet. Den skäliga ersättningen får inte överstiga kommunens självkostnader. 
Den enskilde har också rätt att för personligt bruk behålla tillräckliga medel.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsens den 22 april 2013 § 95 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 mars 2013 
Social- och äldrenämnden den 19 februari 2013 § 26 
Förslag till riktlinjer 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 95 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
1) Egenavgifter för logi och matkostnad för vuxna vid boende i stöd- eller 

omvårdnadsboende, i arbetskooperativ, på inackorderingshem och där insatsen inte 
avser behandling, ska uppgå till 156 kr per dygn varav egenavgiften för mat fastställs till 
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86 kr/dygn och för boende till 70 kr/dygn. 
  

2) När vissa måltider inte intas på boendet sänks egenavgiften enligt följande.  
a) Om frukost inte intas vid boendet sänks avgiften med 20 procent (17 kr) 
b) Om lunch inte intas vid boendet sänks avgiften 40 procent (34 kr), 
c) Om middag inte intas vid boendet sänks avgiften 40 procent(34 kr)  
d) Om endast lättare kvällsmål erbjuds, sänks avgiften med 20 procent (17kr).  
e) Beslutet om avgifter träder i kraft den 1 juli 2013. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 19 februari 2013 § 26  
1. Social- och äldrenämnden föreslog att kommunfullmäktige beslutar att egenavgifter för 
logi och matkostnad för vuxna vid boende i stöd- eller omvårdnadsboende, i arbets-
kooperativ, på inackorderingshem och där insatsen inte avser behandling, ska uppgå till 156 
kr per dygn varav egenavgiften för mat fastställs till 86 kr/dygn och för boende till 70 
kr/dygn. Avgiftsnedsättning kan tillämpas när vissa måltider inte intas på boendet. 
Matkostnaden för frukost föreslås sänkas med 20 procent (17 kr), för lunch med 40 
procent (34 kr), för middag med 40 procent (34 kr) eller, när det bara ingår lättare 
kvällsmål, med 20 procent (17 kr). Avgiften ska tas ut från och med den 1 maj 2013. 
2. Social- och äldrenämnden beslutade att om psykiskt funktionshindrade placeras i stöd- 
eller omvårdnadsboende är huvudregeln att egenavgift följer kommunfullmäktiges fast-
ställda belopp för egenavgift. Placeras personer som är berättigade till plats i särskilt boende 
i stöd- eller omvårdnadsboende i avvaktan på plats i särskilt boende eller där 
kvarboendeprincipen har tillämpats och där placeringen inte kan anses vara tillfälligt, så ska 
personen betala omsorgsavgift samt för kost och logi enligt avgiftssystemet för särskilt 
boende med heldygnsomsorg. 
3. Social- och äldrenämnden antog ”Förslag till tillämpningsregler för egenavgifter för 
vuxna i hem för vård eller boende(HVB), familjehem m.m.” vilka gäller från det datum 
kommunfull-mäktige fattat beslut om egenavgifterna för logi och matkostnad vid stöd och 
omvårdnadsboende för vuxna. 
 

Yrkanden 
Eva Öhbom Ekdahl yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Eva Öhbom Ekdals yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Camilla Karlberg lät anteckna följande för  Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
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”De taxor som här läggs fram finns det mycket som talar för. Samtidigt så kommer de att 
påverka ekonomin kraftigt för en del personer. Detta samtidigt som formuleringarna om 
förbehållsbelopp är mycket luddiga. Därför vore det lämpligt att ’rådet för frågor om 
funktionshinder’ skulle ha getts möjlighet att ge remissvar i ärendena.” 
 
- - - - - 
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§ 131 Dnr KFKS 2013/215-406 

Ändring i taxa enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och 
lagen om receptfria läkemedel 
Ändring avseende serveringstillstånd i visst fall 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 

Ärendet 
Social- och äldrenämnden har föreslagit en sänkning av ansökningsavgiften för tillfälligt 
serveringstillstånd, som blir tillämplig vid öl- och whiskymässan i Nacka strand. Nya 
utställare skulle enligt det första året betala efter tidigare beslutad taxa för tillfälligt 
serveringstillstånd till allmänheten fler än 3 dagar, 4 500 kronor och efterkommande år 
erhålla en rabatt om 1 000 kronor. Skälet till den lägre avgiften är att det blir en effektivare 
handläggning när sökanden årligen återkommer. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 96 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 mars 2013 
Social- och äldrenämnden den 19 mars 2013 § 45 
Förslag till taxa bilaga 1 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 96 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering i taxor för Nacka kommuns arbete enligt 
alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel, innebärande att avgift för 
utställare som vid ett tillfälle betalat full avgift för serveringstillstånd vid mässa om 
alkoholhaltiga drycker följande år betalar en 1 000 kronor lägre avgift. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 19 mars 2013 § 45  
Social- och äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att anta reviderade taxor för Nacka 
kommuns arbete enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 132 Dnr KFKS 2011/398-377 

Kommunalt elhandelsbolag 
Motion den 12 september 2011 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Motionären önskar att Nacka kommun startar ett elhandelsbolag inom det redan befintliga 
elnätsbolaget Nacka Energi AB och att bolaget ska ara drivande i omställningen till 
förnyelsebar energi.  

 
Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 25 mars 2013 § 70 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 februari 2013 
Motion den 12 september 2011 av Sidney Holm (MP) 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 15 april 2013 § 81 
Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunstyrelsen den 25 mars 2013 § 70 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att övervägandena bakom beslutet den 2 februari 1998 
fortfarande är giltiga och att det inte finns något skäl för kommunen att starta ett nytt 
elhandelsbolag. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 133 Dnr KFKS 2013/12-009 

Den lagstadgade öppenheten bland offentliganställda i 
Nacka kommun 
Motion den 10 december 2012 av Christina Ståldal (NL) 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Christina Ståldal föreslår i en motion att samtliga chefer, medarbetare och fackligt förtroen-
devalda ska erbjudas utbildning om meddelarfrihet och öppenhet. 
 
Det som föreslås pågår redan. I den introduktion som alla nyanställda bjuds in till ingår ett 
avsnitt om offentlighet och meddelarfrihet och alla medarbetare i kommunen har erbjudits 
och erbjuds regelbundet en utbildning om offentlighetsprincipen, meddelarfrihet och efter-
forskningsförbud. Det finns också information om yttrandefrihet på intranätet och i kom-
munens kommunikationspolicy. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 13 maj 2013 § 115 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 april 2013 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 maj 2013 § 115 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det som föreslås i motionen i huvudsak redan pågår. 
Intentionen bakom motionen är därmed uppfylld och motionen är färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2012/433-219 

Utvecklingen av Älta centrum 
Motion den 11 juni 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att ett planförslag som en del av invånarna i Älta tagit fram för Älta 
centrum, ska tas upp på nytt samt att det ska genomföras ett planarbete där framtida 
bebyggelse och samhällsutveckling tas med och där medborgarna ingår som en viktig och 
aktiv part. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 97 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 februari 2013 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 januari 2013 § 3 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2012 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 97 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att förslagen i motionen omfattas av det pågående planarbetet 
kring Älta centrum. Intentionerna bakom motionen är därmed uppfyllda och motionen 
anses färdigbehandlad. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 23 januari 2013 § 3 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade att överlämna skrivelsen som svar på 
motionen. 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 135 Dnr KFKS 2012/434-219 

Utvecklingen av Orminge centrum 
Motion den 11 juni 2012 av Christina Ståldal, Mikael Carlsson och Johan Kjellman (NL) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Christina Ståldal, Mikael Carlsson, Kerstin Brave och Staffan Waerndt (NL) lämnade vid 
kommunfullmäktiges sammanträde den 11 juni 2012 motion, § 162, med förslag om Nacka 
kommun i samverkan med berörda fastighetsparter och invånare utvecklar ett planförslag 
för ett nytt Orminge Centrum samt att detta arbete startar senast i början av 2013. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 98 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 78 
Planenhetens tjänsteskrivelse den 1 mars 2013 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 98 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige noterar att de åtgärder som 
motionärerna föreslår hanteras i det pågående stadsbyggnadsprojektet för Orminge 
centrum. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 78 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog att kommunfullmäktige noterar att de åtgärder 
som motionärerna föreslår hanteras i det pågående stadsbyggnadsprojektet för Orminge 
centrum. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 136 Dnr KFKS 2012/569-231 

Bygglovsavgifter för passivhus och minienergihus 
Motion den 8 oktober 2012 av Sidney Holm (MP) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Miljöpartiet har lämnat in en motion om behovet av att stötta byggandet av passivhus och 
minienergihus i kommun. Motionären yrkar att bygglovstaxan ska slopas i efterhand för de 
byggherrar som klarar kraven för passiv- eller minienergihus samt att byggreglerna ska 
anpassas efter passivhusens tjockare vägar och behov av luftsluss. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 99 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 mars2013  
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 februari 2013 § 48 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 april 2013 § 99 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen om att kommunen under en treårsperiod ska 
efterskänka bygglovstaxan för passiv- och minienergihus. 

2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att byggreglerna ska tillåta en sex procent 
större byggarea för passivhus, som anpassning efter passivhusens behov av tjockare 
väggar och luftsluss. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 14 februari 2013 § 48  
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 

• Att avslå den del av motionen som handlar om att kommunen ska 
efterskänka bygglovstaxan för passiv- och minienergihus, samt att en 
omprövning av beslutet ska ske efter tre år (punk 1 och 2 i yrkandet). Det är 
viktigt att stötta och öka det energieffektiva byggandet i kommunen. Däremot är 
det tveksamt om det är rättvist och i enlighet med regelverket för bygglovstaxan att 
låta skattekollektivet bekosta några individers bygglovskostnad. Det finns även 
svårigheter för kommunen att följa upp verifieringen av energikraven. Kommunen 
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kan däremot i markanvisningar, genom civilrättsliga avtal, använda ekonomiska 
incitament få fart på det energieffektiva byggandet (se exempel från Västerås på 
sidan 3) 
 

Att avslå den del av motionen som rör anpassning av byggreglerna till passivhusens 
behov av tjockare väggar och luftsluss. Anpassningen till passivhusens behov av större 
byggnadsyta kan lösas genom att kommunen i aktuella ärenden tar beslut om lov med en 
liten avvikelse från planen. Varken plan- och bygglagen eller rättspraxis medger att 
åtskillnad görs mellan olika typer av byggnader, som t.ex. passivhus. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2012/506-229 

Gröna tak 
Motion den 10 september 2012 från Sidney Holm och Per Chrisander (MP) 
 

Beslut 
Ärendet bordläggs. 
 

Ärendet 
Miljöpartiet har lämnat in en motion med följande förslag: 

1. En strategi tas fram för att vid den kommande förtätningen av Nackas centrala 
delar inte minska de gröna ytorna och även för hur vi kan minimera de hårdgjorda 
ytorna. 

2. En strategi tas fram över hur vi vid framtagandet av nya exploateringsavtal och 
detaljplaner minimerar hårdgjorda ytor och maximerar gröna ytor. 

3. Klara riktlinjer och bestämmelser tas fram för hur dagvattnet vid om- och 
nybyggnation ska tas om hand inom redan bebyggda fastigheter. 

 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 143 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 13 mars 2013 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 77 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 3 juni 2013 § 143 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 
Det kommande planprogrammet för Centrala Nacka ska utgöra pilotprojekt i Nacka 
kommun för utnyttjande av grönytefaktor. I övriga stadsbyggnadsprojekt som innebär 
förtätning på västra Sicklaön ska möjligheten att använda grönytefaktor undersökas.  
Intentionerna bakom punkten två i motionens förslag anses uppfyllda genom att 
erfarenheterna från Nacka kommuns pilotprojekt med grönytefaktor och ekosystemtjänster 
(Centrala Nacka resp. Nacka strand) ska utvärderas och erfarenheterna därifrån kan komma 
att användas i andra planområden.  
Intentionerna bakom punkten tre i motionens förslag anses uppfyllda genom de riktlinjer 
och bestämmelser för dagvattenhantering som finns i dagvattenpolicyn och genom 
riktlinjer för dagvattenhantering respektive hållbart byggande.  
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 mars 2013 § 77 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 
1. Det kommande planprogrammet för Centrala Nacka ska utgöra pilotprojekt i Nacka 
kommun för utnyttjande av grönytefaktor. I övriga stadsbyggnadsprojekt som innebär 
förtätning på västra Sicklaön ska möjligheten att använda grönytefaktor undersökas. 
2. Besluta att motionens andra punkt är besvarad. Erfarenheterna från Nacka kommuns 
pilotprojekt med grönytefaktor och ekosystemtjänster (Centrala Nacka resp. Nacka strand) 
ska utvärderas och erfarenheterna därifrån kan komma att användas i andra planområden. 
3. Besluta att motionens tredje punkt är besvarad. Riktlinjer och bestämmelser för 
dagvattenhantering finns i Nacka kommuns dagvattenpolicy samt i riktlinjerna för 
dagvattenhantering respektive hållbart byggande. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 86  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 138 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Revisionsberättelse och årsredovisning från Nysätra Fastighets AB. 
 
Årsredovisning 2012 från Käppalaförbundet. 
 

Protokollsanteckning 
Stefan Saläng lät anteckna följande för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Årsredovisningen för Nysätra Fastighets AB 2012 behandlades vid kommunfullmäktiges 
möte den 15 april 2013. Vid denna tidpunkt hade bolagets styrelse inte godkänt bokslutet, 
inte heller förelåg någon revisionsberättelse. Eftersom dessutom det tidigare bokslutet på 
revisorernas inrådan därefter omarbetats, borde enligt Folkpartiets uppfattning, den slutliga 
årsredovisningen tagits upp som ett särskilt ärende på Kommunfullmäktiges dagordning 
vid dagens möte.” 
 
- - - - - 
  



 87  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 139 Dnr KFKS 2013/403-319 

Jämställd och miljövänlig snöröjning och 
halkbekämpning 
Motion den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 88  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 140 Dnr KFKS 2013/404-519 

Säkra skolvägar 
Motion den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 89  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 141 Dnr KFKS 2013/402-330 

Kommunens fruktträd och bärbuskar 
Motion den 17 juni 2013 av Pyret Due Hedlund, Mattias Qvarsell, Ingela Birgersson och  
Tuija Meisaari-Polsa (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
 
  



 90  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 142 Dnr KFKS 2013/398-370 

Satsning på förnybar energi 
Interpellation den 17 juni 2013 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP)  
 
Kerstin Nöre Söderbaum (MP) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 
 
  



 91  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 143 Dnr KFKS 2013/399-259 

Kostnader och finansiering av Kvarnholmsförbindelsen 
för biltrafik in i Ryssbergen 
Interpellation den 17 juni 2013 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP)  
 
Kerstin Nöre Söderbaum (MP) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 
  



 92  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 144 Dnr KFKS 2013/396-619 

Sommarskola i Nacka 
Interpellation den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 
 
Camilla Carlberg och Lars Örback (V) anhöll om att till utbildningsnämndens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 
  



 93  
 17 juni 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 145 Dnr KFKS 2013/397-619 

Arbetsmarknadsinsatser 
Interpellation den 17 juni 2013 av Camilla Carlberg och Lars Örback (V) 
 
Camilla Carlberg och Lars Örback (V) anhöll om att till arbets- och företagsnämndens 
ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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